
Protokół Nr I/24 

z I sesji Zduńskowolskiej Rady Seniorów, która odbyła się  

w dniu 27 września 2024 r. w Inkubatorze Inicjatyw Społecznych,  

ul. Łaska 38 – I piętro, 98-220 Zduńska Wola 

w godz. 10.00 – 10.50 

 

Ustawowa liczba radnych    - 11 

Obecni na sesji radni    - 9 

(radni, którzy podpisali listę obecności) 

 

Obecni na sesji radni:    

1) Bąk Krystyna        

2) Buchowicz Jolanta       

3) Czernik Stanisław       

4) Donat Maria        

5) Gruchaj Henryk         

6) Jachowicz Maria       

7) Kochańska Jadwiga       

8) Pogonowicz Ewa       

9) Skorek Piotr           

    

Nieobecne na sesji radne:  

1) Andrzejewska Anna   

2) Gutwińska-Kaczmarek Anna    

 

W obradach udział wzięli: Prezydent Miasta Zduńska Wola Konrad Pokora, 

Przewodniczący Rady Miasta Tomasz Pohl, Sekretarz Miasta Zduńska Wola Izabela 

Dobrowolska, Kierownik Działu Zdrowia i Polityki Społecznej w Biurze Edukacji, Sportu  

i Spraw Społecznych Katarzyna Balzam, p.o. Dyrektora Biura Promocji, Kultury  

i Aktywności Miejskiej Agnieszka Sokal, Inspektor w Biurze Edukacji, Sportu i Spraw 

Społecznych w Dziale Zdrowia i Polityki Społecznej Dominika Parażka.  

 

Punkt 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

I sesję Zduńskowolskiej Rady Seniorów otworzyła najstarsza wiekiem radna 

Zduńskowolskiej Rady Seniorów Jadwiga Kochańska wypowiadając formułę „Otwieram 

sesję Zduńskowolskiej Rady Seniorów”. 

Najstarsza wiekiem radna Jadwiga Kochańska stwierdziła, że na sali jest obecnych  

9 radnych oraz, że podjęte na sesji uchwały będą prawomocne i obowiązujące. 

 

Punkt 2 

Ślubowanie radnych. 

 

 Radna Jadwiga Kochańska poprosiła zebranych o powstanie, a następnie odczytała 

rotę ślubowania:  

 

„Ślubuję pracować dla dobra i pomyślności społeczności osób starszych, działać 

zawsze zgodnie z prawem, godnie i rzetelnie reprezentować interesy osób starszych, troszczyć 

się o ich sprawy oraz wykonywać sumiennie powierzone mi zadania”. 
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Radni potwierdzili złożenie ślubowania wypowiadając słowo „ślubuję” lub  

wypowiadając zdanie „Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Punkt 3 

Ustalenie porządku dziennego obrad. 

 

Radni Zduńskowolskiej Rady Seniorów otrzymali proponowany porządek obrad.  

Na zapytanie radnej Jadwigi Kochańskiej, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad: 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ślubowanie radnych. 

3. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

4. Wybór sekretarza obrad Rady.  

5. Wybór Prezydium Zduńskowolskiej Rady Seniorów: 

1) wybór Przewodniczącego Zduńskowolskiej Rady Seniorów: 

a) zgłaszanie kandydatów, 

b) przeprowadzenie głosowania, 

c) podjęcie uchwały; 

2) wybór dwóch Wiceprzewodniczących Zduńskowolskiej Rady Seniorów: 

a) zgłaszanie kandydatów, 

b) przeprowadzenie głosowania, 

c) podjęcie uchwały. 

6. Wystąpienia zaproszonych gości. 

7. Sprawy różne. 

8. Zakończenie obrad I sesji Zduńskowolskiej Rady Seniorów.  

 

Punkt 4 

Wybór Sekretarza obrad Rady. 

 

Radna Jadwiga Kochańska poinformowała, że zgodnie z § 14 ust. 4 i 6 Statutu 

Zduńskowolskiej Rady Seniorów „Rada na sesji wybiera ze swojego grona sekretarza obrad 

Rady.” „Do zadań sekretarza obrad Rady należy czuwanie nad prawidłowym przebiegiem 

sesji, głosowaniem i sporządzenie protokołu z sesji.”. Radna Jadwiga Kochańska poprosiła  

o zgłaszanie się osób chętnych do pełnienia funkcji Sekretarza obrad na I sesji 

Zduńskowolskiej Rady Seniorów. 

 Do pełnienia funkcji Sekretarza obrad Rady zgłosiła się radna Krystyna Bąk. 

Więcej osób nie zgłoszono. 

Radna Jadwiga Kochańska poddała pod głosowanie kandydaturę radnej Krystyny Bąk 

na Sekretarza obrad Rady.  

Przebieg głosowania: 

- liczba radnych obecnych na sali: 9, 

- za kandydaturą radnej Krystyny Bąk głosowało 9 radnych. 

 

Radna Krystyna Bąk została wybrana na Sekretarza obrad Rady.  
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Punkt 5 

Wybór Prezydium Zduńskowolskiej Rady Seniorów. 

 

 Radna Jadwiga Kochańska odczytała zapis § 14 ust. 3 i 5 Statutu Zduńskowolskiej 

Rady Seniorów „Rada wybiera ze swojego grona Przewodniczącego Rady i dwóch 

Wiceprzewodniczących Rady bezwzględną większością głosów w obecności,  

co najmniej połowy statutowego składu Rady, w głosowaniu jawnym.” „Zadaniem  

Przewodniczącego jest włącznie organizowanie pracy Rady oraz prowadzenie obrad Rady. 

Przewodniczący może wyznaczyć do wykonywania swoich zadań wiceprzewodniczącego.  

W przypadku nieobecności Przewodniczącego i niewyznaczenia wiceprzewodniczącego, 

zadania Przewodniczącego wykonuje wiceprzewodniczący najstarszy wiekiem.”. 

 

1) wybór Przewodniczącego Zduńskowolskiej Rady Seniorów: 

a) zgłaszanie kandydatów, 

b) przeprowadzenie głosowania, 

c) podjęcie uchwały; 

 

Radna Jadwiga Kochańska poprosiła o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego 

Zduńskowolskiej Rady Seniorów.  

 

Radna Jadwiga Kochańska zgłosiła kandydaturę radnej Marii Donat na stanowisko 

Przewodniczącego Zduńskowolskiej Rady Seniorów. Radna Maria Donat wyraziła zgodę  

na kandydowanie.  

 

Innych kandydatur nie zgłoszono.  

 

Radna Jadwiga Kochańska poddała pod głosowanie kandydaturę radnej Marii Donat  

na stanowisko Przewodniczącej Zduńskowolskiej Rady Seniorów.  

Przebieg głosowania: 

- liczba radnych obecnych na sali: 9, 

- za kandydaturą radnej Marii Donat głosowało 9 radnych. 

 

Zduńskowolska Rada Seniorów podjęła uchwałę nr I/1/24 w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Zduńskowolskiej Rady Seniorów. 

 

Radna Maria Donat została wybrana Przewodniczącą Zduńskowolskiej Rady 

Seniorów. 

 

Radna Jadwiga Kochańska przekazała prowadzenie obrad Przewodniczącej 

Zduńskowolskiej Rady Seniorów Marii Donat. 

 

Przewodnicząca Zduńskowolskiej Rady Seniorów Maria Donat zabrała głos  

i podziękowała za wybór.  

 

2) wybór dwóch Wiceprzewodniczących Zduńskowolskiej Rady Seniorów: 

a) zgłaszanie kandydatów, 

b) przeprowadzenie głosowania, 

c) podjęcie uchwały; 

 

Przewodnicząca Zduńskowolskiej Rady Seniorów Maria Donat poprosiła o zgłaszanie 

kandydatów na Wiceprzewodniczących Zduńskowolskiej Rady Seniorów.  
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Radna Jolanta Buchowicz zgłosiła kandydaturę radnej Ewy Pogonowicz  

na stanowisko Wiceprzewodniczącej Zduńskowolskiej Rady Seniorów. Radna Ewa 

Pogonowicz wyraziła zgodę na kandydowanie.  

Radny Henryk Gruchaj zgłosił kandydaturę radnej Jolanty Buchowicz na stanowisko 

Wiceprzewodniczącej Zduńskowolskiej Rady Seniorów. Radna Jolanta Buchowicz wyraziła 

zgodę na kandydowanie.  

Przewodnicząca Rady Miasta Maria Donat zgłosiła kandydaturę radnej Jadwigi 

Kochańskiej na stanowisko Wiceprzewodniczącej Zduńskowolskiej Rady Seniorów. Radna 

Jadwiga Kochańska nie wyraziła zgody na kandydowanie.  

Radna Ewa Pogonowicz zgłosiła kandydaturę radnego Henryka Gruchaja  

na stanowisko Wiceprzewodniczącego Zduńskowolskiej Rady Seniorów. Radny Henryk 

Gruchaj nie wyraził zgody na kandydowanie.  

 

Innych kandydatur nie zgłoszono.   

 

Przewodnicząca Zduńskowolskiej Rady Seniorów Maria Donat poddała pod 

głosowanie kandydaturę radnej Ewy Pogonowicz na stanowisko Wiceprzewodniczącej 

Zduńskowolskiej Rady Seniorów. 

Przebieg głosowania: 

- liczba radnych obecnych na sali: 9, 

- za kandydaturą radnej Ewy Pogonowicz głosowało: 9 radnych. 

 

Przewodnicząca Zduńskowolskiej Rady Seniorów Maria Donat poddała  

pod głosowanie kandydaturę radnej Jolanty Buchowicz na stanowisko Wiceprzewodniczącej 

Zduńskowolskiej Rady Seniorów. 

Przebieg głosowania: 

- liczba radnych obecnych na sali: 9, 

- za kandydaturą radnej Jolanty Buchowicz głosowało 9 radnych. 

 

Zduńskowolska Rada Seniorów podjęła uchwałę nr I/2/24 w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczących Zduńskowolskiej Rady Seniorów. 

 

Radna Jadwiga Kochańska poprosiła aby Wiceprzewodniczące Zduńskowolskiej Rady 

Seniorów powiedziały kilka słów o sobie.  

 

Wiceprzewodniczące Ewa Pogonowicz oraz Jolanta Buchwoicz krótko przedstawiły 

swoją działalność.  

 

Punkt 6 

Wystąpienia zaproszonych gości. 

 

W punkcie głos zabrali: Prezydent Miasta Konrad Pokora oraz Przewodniczący Rady 

Miasta Tomasz Pohl, którzy złożyli gratulacje wybranym Przewodniczącej  

i Wiceprzewodniczącym Zduńskowolskiej Rady Seniorów. Wyrazili uznanie dla dotychczas 

prowadzonej działalności przez Zduńskowolską Radę Seniorów i wyrazili nadzieję na owocną 

współpracę.   

 

Punkt 7 

Sprawy różne. 

 

 Przewodnicząca Zduńskowolskiej Rady Seniorów Maria Donat poinformowała,  

że spotkała się z Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej Lokator, spotkanie dotyczyło osób 
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starszych mieszkających na wyższych piętrach, które mają problemy z poruszaniem się.  

Z informacji przekazanych przez Prezesa Spółdzielni wynika, że nie ma możliwości montażu 

wind w blokach należących do spółdzielni ale w planach jest budowa domów dla seniorów 

jednego na Osiedlu Osmolin a drugiego na Osiedlu Południe.  

 

 Radna Krystyna Bąk przekazała, że dużą pomocą dla osób starszych jest montaż 

krzesełek na klatkach schodowych i należy tą akcję kontynuować.   

 Przewodnicząca Rady Miasta Maria Donat dodała, że dla osób starszych ważne są 

również barierki przy schodach – tam gdzie przy wejściu do klatki są stopnie.  

 

 Przewodnicząca Zduńskowolskiej Rady Seniorów Maria Donat poinformowała,  

że kontaktował się z nią przedstawiciel ZUS w związku z organizacją jubileuszu 90-lecia tej 

instytucji. Na 9 października br. planowana jest konferencja pn. „Rola ZUS w życiu 

społeczno-gospodarczym” Zduńskowolska Rada Seniorów została zaproszona do udziału  

w panelu dyskusyjnym. Organizatorzy przesłali propozycje pytań, które zostały przekazane 

na dzisiejszej sesji radnym. 

 

Przewodnicząca Zduńskowolskiej Rady Seniorów Maria Donat przekazała również 

radnym zaproszenia na spotkanie z posłem i przewodniczącym Parlamentarnego Zespołu  

ds. ADHD Panem Marcinem Józefaciukiem w dniu 2 października 2024 r. o godz. 18.00  

na ul. Łaskiej 38 oraz na wydarzenie pn. „Roztańczona Zduńska Wola” w dniu  

20 października 2024 r., Sala Widowiskowa MDK Ratusz.    

 

Następnie omówiono kolejne działania: 

1) na koniec listopada planowana jest kolejna sesja Zduńskowolskiej Rady Seniorów,  

o szczegółach radni zostaną poinformowani; 

2) na kolejnej sesji powinien zostać przyjęty plan pracy Zduńskowolskiej Rady Seniorów  

na 2025 r.; 

3) na kolejnej sesji przyjęty zostanie również harmonogram dyżurów radnych w Urzędzie 

Miasta, padła propozycja, która została zaakceptowana przez radnych, aby dyżury 

odbywały się przed dyżurami radnych Rady Miasta, tj. w poniedziałki od godz. 14 do 15; 

4) Przewodnicząca Zduńskowolskiej Rady Seniorów Maria Donat przekazała, że spotkania 

radnych w Inkubatorze Inicjatyw Społecznych, ul. Łaska 38 będą mogły się odbywać 

popołudniami w poniedziałki lub środy.  

 

Kierownik Działu Zdrowia i Polityki Społecznej w Biurze Edukacji, Sportu i Spraw 

Społecznych Katarzyna Balzam zaproponowała, aby rozważyć możliwość pełnienia dyżurów 

radnych również na Osiedlu Karsznice.  

 

Podjęto również dyskusję w sprawie Zduńskowolskich Dni Seniora, terminu imprezy 

oraz środków, jakie będą na nią przeznaczone.  

 

  Dyrektor Biura Rady Miasta Lidia Pająk poinformowała, że radnym w dniu 

dzisiejszym przekazane zostały zarządzenie nr 274/24  Prezydenta Miasta Zduńska Wola  

z dnia 13 sierpnia 2024 r. w sprawie Standardów ochrony małoletnich w Urzędzie Miasta 

Zduńska Wola wraz z zarządzeniem zmieniającym, radni otrzymali również druk 

oświadczenia, który po zapoznaniu się ze Standardami i podpisie należy przekazać do Biura 

Rady Miasta.  

 

  Radny Stanisław Czernik przekazał, że w dniu 20 września br. uczestniczył  

we wspólnym posiedzeniu Wojewódzkiej Rady Seniorów oraz Delegatury Obywatelskiego 
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Parlamentu Seniorów. Radny przekazał, że rozmawiał z Przewodniczącą Wojewódzkiej Rady 

Seniorów Panią Krystyną Ozga, która liczy na współpracę.  

 

  Radny Stanisław Czernik poinformował, że w dniu 28 października br. odbędzie się 

posiedzenie Obywatelskiego Parlamentu Seniorów.  

 

  Podjęto również dyskusję dotyczącą prowadzenia strony Zduńskowolskiej Rady 

Seniorów na  Facebooku. Ustalono, że dalej zajmował się tym będzie radny Stanisław 

Czernik.  

 

  Podjęto również rozmowy związane z przypadającym w kolejnym roku 200-leciem 

Miasta Zduńska Wola.  

 

Punkt 8 

Zakończenie obrad I sesji Zduńskowolskiej Rady Seniorów.  

 

Przewodnicząca Zduńskowolskiej Rady Seniorów Maria Donat zakończyła obrady  

I sesji Zduńskowolskiej Rady Seniorów wypowiadając formułę „Zamykam I sesję 

Zduńskowolskiej Rady Seniorów.”. 

 

 

Radna Seniorka 

 

Jadwiga Kochańska 

 

 

Przewodnicząca Zduńskowolskiej 

Rady Seniorów 

 

Maria Donat 

 

 

Sekretarz Obrad I sesji 

Zduńskowolskiej Rady Seniorów 

 

Krystyna Bąk 

Protokołowała: 

Joanna Książyk 


